
Acta de la Junta ordinària de la Facultat d’Economia i Empresa 
25-7-2023, 9:30h  

 
El 25-7-2023 a les 9:30 hores, s’inicia la sessió ordinària telemàtica (no 

presencial) de la Junta de la Facultat d’Economia i Empresa (FEE) a la sala de 
videoconferència Zoom. Assisteixen a la junta els membres que es relacionen (en ordre 
alfabètic):  
 
Aguiló Pons, Isabel María 
Aguiló Segura, Paula Maria 
Alonso Paulí, Eduard 
Balart Castro, Pau 
Bru Martínez, Lluís 
Buades Garau, María Asunción 
Buades Mir, Pedrona 
Calveras Maristany, Aleix 
Capó Parrilla, F. Javier 
Cardona Coll, Daniel 
Carretero Gómez, José María 
Escrihuela Villar, Marc 
Fuster Parra, Pilar 
Genovart Balaguer, Juanabel 
Herranz Bascones, Raquel 
Lozano Arnica, Gonzalo 
Llompart Bibiloni, Maria 
Martín Oliver, Alfredo 

Mir Buades, Margarita (NO FOU, 
administrador de centre) 
Martínez Carrasco-Muñoz, Lorena 
(Convidada NO FOU) 
Munar Muntaner, Esperanza 
Pascual Gascó, Roberto 
Payeras Llodrà, Margalida 
Ribas Boned, María Antonia 
Rivas Yarza, Pedro Antonio 
Rosselló Nadal, Jaume 
Rubí Barceló, Antoni 
Santana Gallego, María 
Tirado Bennàsar, María Dolores 
Troster, Victor Emilio 
Tugores Ques, Maria 
Vaello Sebastià, Antoni 
Valero Sierra, Oscar 
Valle Valle, Elisabeth 

 
Excusen la seva assistència: 
Groizard Cardosa, José Luis 
Morey Tous, Antonia 

Sansó Rosselló, Andreu

 
S’inicia la sessió, el degà José María Carretero dona les gràcies a tots per assistir, 

alhora que es disculpa i explica que s’ha convocat la Junta més tard del que és habitual 
degut als tràmits de modificació de les memòries verificades de GADE i GECO per 
adaptar-les al RD822/2021.  Tot seguit, es tracten els diferents punts de l’ordre del dia.  
 
Punts de l’ordre del dia: 
 
1. Aprovació, si s’escau, de les actes de les dues darreres sessions 

S’aproven les actes per assentiment.  
 

2. Informacions del deganat 

A continuació, el Degà dona les següents informacions: 
 

a) Procés de renovació de l’acreditació 

S’informa que s’han renovat les acreditacions dels estudis de GADE i GECO. Els 
informes finals d’acreditació i la Resolució del Consell d’Universitats estan publicats 
amb accés lliure a la web de les dues titulacions dins l’apartat de qualitat. 



El Degà comenta els aspectes que ens han recomanat millorar i que seran d’especial 
atenció en futurs processos d’acreditació externa: 4 a GADE i 1 a GECO. Aquests 
aspectes es prioritzen al Pla de millores de GADE i GECO que avui es proposa a la Junta 
per aprovar. La posterior avaluació de seguiment extern per l’AQUIB es realitzarà d’aquí 
a dos anys. 

b) Ponderacions d’accés a GADE, GECO i GET2 

S’ha realitzat un canvi a les ponderacions d’accés als estudis de GADE, GECO i GET2 
a partir del curs 2024-25. Aquest canvi s’ha consensuat amb la Facultat de Turisme i 
inclou ponderacions per les assignatures pròpies del batxillerat científic. El motiu 
principal és que els estudiants que han cursat el batxillerat científic i vulguin optar als 
nostres estudis, no vegin reduïda la seva nota del bloc d’amissió per no poder ponderar 
les assignatures pròpies del seu batxillerat. 

c) Curs zero d’estadística i econometria 

S’està elaborant una proposta que es presentarà al SAC per impartir un curs zero 
d’accés al grau amb la finalitat de reforçar conceptes bàsics d’assignatures d’estadística 
i econometria. Aquest curs serà complementari al curs zero de matemàtiques i es 
preveu que s’iniciï el proper curs 2023-24. 

d) Activitat “Llegir Economia: grup de lectura” 

El proper curs s’iniciarà aquesta activitat, cofinançada per la FEE i els propis 
estudiants, que reconeixerà 3 crèdits ECTS pels estudiants que la realitzin. Intervé Aleix 
Calveras com a responsable d’aquesta iniciativa per explicar en què consisteix, com 
serà el mètode d’avaluació i el nombre d’estudiants que s’han apuntat. 

Dani Cardona demana si l’activitat ha d’estar sotmesa a aprovació cada any per la 
Comissió Acadèmica i si s’ha de sotmetre a nova aprovació quan es facin modificacions 
en l’organització de l’activitat. Es contesta que es demanarà tota aquesta informació i 
es contestarà tot d’una tinguem contestació. 

e) Canvi al sistema de connexió per videoconferència amb les Seus Universitàries 

Tal com ja s’ha informat per correu mail, a partir del curs vinent hi haurà un canvi 
al sistema de connexió per videoconferència per impartir classes amb les seus de 
Menorca i Eivissa. Passarà a emprar-se el sistema ZoomRoom i es demana a tot el 
professorat afectat que vegi el vídeo que ha enviat el Vicerectorat d’innovació i 
transformació digital. Per part de la Facultat, es comentarà amb detall aquesta 
informació al Consell d’Estudis que es convocarà a principis del mes de setembre. 

f) Projecte d’electrificació de les aules 

L’equip de la FEE ha posat en marxa un projecte per a la instal·lació de més endolls 
dins les aules perquè l’alumnat tingui més facilitat per endollar els seus aparells 
electrònics (ordinadors, tablets) amb independència d’on està assegut i del nombre 
d’alumnes que necessiten els endolls. Actualment hi ha molt pocs endolls dins les aules 
i estan situats a llocs de difícil accés per part de l’alumnat. Aquest projecte es realitza 
conjuntament amb el vicerectorat d’Economia i Infraestructures. En principi es farà una 
prova pilot amb 3 aules i si va bé s’estendrà a la resta d’aules de la FEE. 

g) Projecte d’intal·lació de nou mobiliari a l’edifici Jovellanos 

El Degà informa de la situació actual d’un projecte que s’ha iniciat conjuntament  
amb la Facultat de Dret per millorar el mobiliari que hi ha actualment a les zones de 
circulació de l’edifici Jovellanos i passadissos, donat que són les dues facultats que el 



tenen com a edifici de referència. Actualment estam amb negociacions amb el 
Vicerectorat d’Economia i Infraestructures i analitzam els pressupostos que ens han 
fet arribar per moblar aquestes zones. 

 
h) Cerimònies de graduació del curs 2022-23 

D’acord amb el nou Acord executiu 14889 de 28 de març sobre la celebració de les 
cerimònies de graduació dels estudis de Grau de la UIB i tenint en compte que la FEE 
no té possibilitats materials de gestionar i finançar les cerimònies de graduació de 
forma autònoma, ens hem acollit a la modalitat per defecte proposada, és a dir, es 
realitzaran amb posterioritat al tancament d’actes del 30 de setembre i només podran 
anar-hi els alumnes titulats amb el 100% dels crèdits superats. 

Per altra banda, malgrat la opinió en desacord manifestada per aquest equip 
deganal, el rectorat ha fet coincidir les cerimònies de graduació de les Seus de Menorca 
i Eivissa amb els actes d’obertura del curs acadèmic a les citades Seus. Per tant, en 
aquest cas i de manera excepcional, podran participar en aquestes cerimònies aquells 
alumnes que estiguin en condició de poder superar tots els crèdits de Grau a 30 de 
setembre, encara que a la data de la cerimònia, no els hagin superat. 

Les dates previstes per les cerimònies de graduació del curs 2022-23 són el 19 de 
setembre a la Seu de Menorca, el 22 de setembre a la Seu d’Eivissa i dia 3 de novembre 
al Campus de Palma. El degà convida a tots els professors a participar en aquests actes 
i acompanyar-nos en aquest dia tan important pels nostres estudiants. 

i) Renovació d’ordinadors a les aules i doble pantalla 

Fa unes setmanes s’han acabat d’instal·lar els nous ordinadors a les aules de 
seminari que quedaren pendents a les fases anteriors del projecte de renovació 
d’ordinadors a les aules. Així, totes les aules de la FEE disposen de nous ordinadors. 
Des de l’equip deganal hem considerat que el més òptim és retirar la doble pantalla 
que es va instal·lar a cada aula per mor del període Covid, quan es tenien que fer les 
classes amb connexió per videoconferència. De totes formes, si algun professor 
considera necessària la instal·lació d’una doble pantalla per a les seves classes, ho pot 
comentar a l’equip deganal i es mirarà de donar una solució adequada. 

j) Activitats impulsades amb la participació de la FEE 

Circular innovation Hackaton: Entre les activitats impulsades per la FEE hi ha 
aquesta activitat, que es va iniciar a petició d’Hotel Beds. Es tracta d’un concurs de 
reptes reals d’empreses sobre economia circular llançat per Impulsa Balears juntament 
amb 8 empreses del seu patronat (Autovidal, Endesa, Estel, Hipercentro, Hotelbeds, 
Iberoestar, Sampol y Tirme). Es fa fer una crida entre tots els estudiants dels nostres 
graus (juntament amb la Facultat de Turisme y la Facultat de Dret). L’activitat va ser 
un èxit i ja ens han informat que a una estudiant de quart de GATU l’han contractada 
fa un parell de setmanes. 

Jornada amb Angel Gavilán (Banc d’Espanya): Amb l'impuls del professor Carles 
Manera i Enrique Herencia, Director de la Sucursal de Palma del Banc d'Espanya, 
juntament amb els departaments DEA i DEE es va organitzar a Palma una jornada 
acadèmica per a professors de la Facultat on el Director General d'Economia i 
Estadística del Banc d'Espanya, Ángel Gavilán, va presentar un estudi envers el canvi 
climàtic i les finances. Va tenir bona acollida per part del professorat a qui agraeixo el 
seu interès i assistència i per descomptat a Carles Manera i als directors del DEA i DEE 
per impulsar la jornada. 



Participació a Ciència per a tothom: La FEE ha participat a aquesta activitat per a la 
divulgació i projecció social del que fem a l’àrea de recerca dins el nostre camp de 
coneixement envers l’Economia i l’Economia de l’empresa. Va ser una experiència 
satisfactòria, tant per a estudiants com a professors, que ens agradaria mantenir i 
impulsar l'any que ve. El Degà agraeix als professors que hi han participat (Pau Balart, 
Toni Rubí, Tomás Lejarraga, Sofía López, Marga Payeras i Marta Jacob) i anima a que 
l'any que ve es presentin més propostes, que serveixen per divulgar la recerca que fem 
i per despertar interès i vocació en joves futurs estudiants.  

Webinars i jornades: Aquest curs s’han seguit realitzant els webinars amb 8 
conferències i taules rodones. El Degà agraeix a tots els professors que hi han 
col·laborat desinteressadament. A més, s'han organitzat altres jornades en 
col·laboració amb el CEIB i el Cercle d'Economia de Mallorca. 

k) Ordinadors a les aules d’informàtica 

S’ha fet una queixa formal davant el vicerectorat competent envers el mal estat i 
mal funcionament dels ordinadors de les aules d’informàtica. La resposta del 
vicerectorat és que va bé que els fem arribar formalment aquestes queixes però, hores 
d’ara, no hi ha pressupost per la renovació d’aquestes aules. 

l) Implantació mòdul Sigma per mobilitat 

El Degà explica la situació actual envers el procés d’implantació del mòdul Sigma 
per a mobilitat, informant que s’ha fet una queixa formal al vicerectorat per la gestió 
de la informació de l’adaptació de Sigma a mobilitat i a internacionalització. A una 
reunió que es va tenir ahir ens demanaren disculpes per la mala comunicació però ens 
informen que la implantació del mòdul Sigma no és opcional, sinó imperatiu. 

m) Procediment de gestió del frau acadèmic 

Es recorda als membres de la Junta que els problemes que es tinguin derivats del 
frau acadèmic en els processos d’avaluació han de registrar-se a UIB Digital. 

n) Instal·lació càmeres tèrmiques a les aules 

El Vicerector de Campus i la Vicerectora d'Innovació i Transició Digital ens 
informaren que s'acabaran d'instal·lar càmeres de control d'aforament a totes les aules 
de docència assignades a la FEE, a excepció de les aules seminaris i Aula de Graus. 
Aquestes càmeres només són càmeres tèrmiques i no capten imatges. 

 

Per acabar aquest punt de l’ordre del dia, el Degà agraeix públicament el treball 
realitzat per la Comissió de Garantia de Qualitat i, especialment, al Vicedegà Paul Balart 
per la seva feina en el procés de  renovació de l’acreditació. També estén l’agraïment a 
tots els que han participat en el procés d’auditoria: empreses, alumnes, professors i 
personal d’administració i serveis. Per altra banda, agraeix als professors de la Facultat 
el seu compromís i cooperació en totes les activitats que s’han anat organitzant durant 
aquest curs acadèmic. 

 

 

 

  



3. Aprovació, si s’escau, dels plans de millores derivats de l’informe final de 
renovació de l’acreditació de GADE i de GECO 

Pau Balart comenta que aquests plans de millora (aprovats per la Comissió de 
Garantia de Qualitat el 19-7-2023) inclouen els aspectes rellevants d’especial atenció 
que es comenten a l’informe final de l’acreditació. La resta d’informació segueix la 
mateixa línia del que fins ara s’ha anat treballant. Estaran disponibles a la web dels 
graus a l’apartat de qualitat. Queda aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
4. Liquidació del pressupost de 2022 i proposta del pressupost pel 2023 

El Degà informa dels aspectes generals de la liquidació del pressupost de 2022. Es 
sotmet a aprovació el pressupost de 2022 i queda aprovat per unanimitat. 
 

El Degà informa de les diferents partides del pressupost per 2023. Es sotmet a 
aprovació la proposta de pressupost de 2023 i queda aprovada per unanimitat. 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la nova composició de la Comissió de 

Reconeixement i Transferència de crèdits dels graus de la Facultat 

S’exposa la proposta per la nova composició de la Comissió, que queda aprovada 
per unanimitat dels assistents. 

 
6. Aprovació, si s’escau, de la modificació de la normativa de canvi de grup 

S’ha posat a disposició dels membres de la Junta la proposta de nova normativa de 
canvi de grup. Esperança comenta que el canvi realitzat és conseqüència de la nova 
normativa de la UIB respecte als usos lingüístics. 

Eduard Alonso demana si aquesta nova normativa d’usos lingüístics es podrà 
aplicar a les Seus de Menorca i Eivissa perquè només hi ha un grup. Es contesta que es 
farà la consulta i en tenir contestació informarem. 

Queda aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
7. Assumptes de tràmit 

No n’hi ha 
 
8. Torn obert de paraules 

Paula Aguiló recolza la decisió de millorar el mobiliari dels passadissos de l’edifici 
però sol·licita es faci un recordatori als alumnes perquè mantinguin silenci als 
passadissos d’accés a les aules. El Degà explica que la reforma es fa per crear un bon 
ambient de treball, reforçar els valors i la cultura d’estudi dins l’alumnat. Es farà aquest 
recordatori als alumnes. Lorena Martínez recorda que la part de la biblioteca que no 
s’empra es convertirà també en una sala d’estudi i es renovarà el mobiliari. 

Es planteja un debat envers la obligatorietat o no d’assistir a la reunió informativa 
sobre els canvis als serveis de Comptabilitat. 

Javier Capó s’interessa per la petició que va realitzar per a la subscripció a premsa 
digital, en particular, al diari El País. El Degà explica que ja es va realitzar la sol·licitud 
al Vicerectorat, al mes de maig varen contestar dient que analitzarien l’opció i, en data 
d’avui, encara no tenim resposta. Marga Payeras mostra el seu recolzament a la 
iniciativa i Lorena Martínez diu que insistirà al vicerectorat en aquest sentit. 



Roberto Pascual demana el plantejament de futur que hi ha envers les aules 
d’informàtica, donat que els ordinadors ja estan obsolets i això suposa problemes per 
a les classes i la realització d’exàmens. El Degà contesta que s’ha fet una petició formal 
al vicerectorat de campus perquè milloren els ordinadors d’aquestes aules ò altres 
alternatives que milloren el seu funcionament. Intervé Gonzalo Lozano dient que el CTI 
l’ha informat que han renovat els servidors virtuals i en principi no tendria que donar 
més problemes. El Degà comenta que insistirà al vicerectorat en que milloren el 
funcionament dels ordinadors d’aquestes aules.  

No hi ha més precs ni preguntes. 
 

El Degà agraeix a tots els membres de la Facultat: professorat, PAS, membres del 
equip Deganal, la seva implicació i la seva feina durant tot el curs, informant que al 
mes de setembre es convocarà el proper Consell d’estudis. 
 
La sessió finalitza a les 11:24 hores, aproximadament. 


